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                                  P R O T O K Ó Ł   Nr  III/3/10 
 
 
 
z sesji Rady Miejskiej w Skalbmierzu odbytej w dniu  20  grudnia 2010  r   
w sali  konferencyjnej Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Skalbmierzu  
przy ul. Szkolnej 1  pod przewodnictwem Przewodniczącego Rady Miejskiej 
Pana  Jana Śliwa 
 
 
Sesję rozpoczęto o godzinie 9,00 a zakończono o godzinie 11,45 
 
                                                     Stan radnych  15 osób                                                                     
                                                     Obecnych  15  radnych 
 
 
W sesji udział wzięli radni Rady Miejskiej według listy obecności, Burmistrz 
Miasta i Gminy Pan Michał Markiewicz,   Sekretarz Miasta i Gminy Pan 
Mirosław Magnes,  kierownicy referatów Urzędu Miasta i Gminy, kierownicy 
jednostek organizacyjnych, sołtysi,  wg listy obecności,  
 
 
             Ad 1.  Przewodniczący Rady Pan  Jan Śliwa  otwiera    III  sesję Rady 
Miejskiej, wita radnych oraz pozostałe uczestniczące osoby. 
Stwierdza, że w sesji bierze udział 15 radnych, sesja jest uprawniona do 
podejmowania prawomocnych uchwał  
 
             Ad 2.  Przewodniczący Rady Pan  Jan Śliwa  proponuje następujący 
porządek obrad: 
 
       1/ Otwarcie sesji 
       2/ Przyjęcie porządku obrad 
       3/ Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji 
       4/ Interpelacje i zapytania radnych 
       5/ Projekty uchwał 
                             
a/  projekt uchwały w sprawie ustalenia składu ilościowego i osobowego 
Komisji Rewizyjnej 
b/  projekt uchwały w sprawie ustalenia składu ilościowego i osobowego 
Komisji Budżetu Finansów Zdrowia Oświaty Spraw Socjalnych Kultury i 
Sportu 
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c/  projekt uchwały w sprawie ustalenia składu ilościowego i osobowego 
Komisji Rolnictwa Handlu Usług Ochrony Środowiska oraz Spraw 
Obywatelskich 
d/ projekt uchwały  w sprawie uchwalenia diet dla radnych na kadencję 2010 - 
2014 
e/ projekt uchwały w sprawie uchwalenia zwolnień w podatku od nieruchomości 
f/ projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta i gminy Skalbmierz w 
2010 r  
       /druk nr 1/ 
g/ projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta i gminy Skalbmierz w 
2010 roku 
       /druk nr 2/ 
h/ projekt uchwały w sprawie  zmian w budżecie miasta i gminy Skalbmierz w 
2010 roku 
     / druk nr 3 / 
i/  projekt uchwały w sprawie określenia jednostek budżetowych, źródeł 
dochodów gromadzonych na wydzielonym rachunku i ich przeznaczenia oraz 
sposobu i trybu sporządzania planów finansowych dla wydzielonych rachunków 
dochodów 
    
 
 
        6/ Odpowiedź na interpelacje i zapytania radnych 
        7/  Wolne wnioski 
        8 / Zamknięcie obrad sesji 
 
 
                  Ad  2. Przewodniczący Rady pan Śliwa Jan poddaje pod głosowanie 
przyjęcie porządku obrad 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie 
 
                  Ad  3. Przyjęcie protokołów z poprzedniej sesji 
Przewodniczący rady powiedział, że  zapoznałem się z treścią protokołów, 
protokoły podpisałem  i  są do wglądu w urzędzie gminy 
 
Radny Wiertek Włodzimierz  -   ja dwukrotnie przeczytałem ten protokół i w 
związku z drobnymi nieścisłościami proszę o odczytanie moich wypowiedzi 
 
Przewodniczący Rady odczytał  z protokołu  pierwszej sesji fragment 
wypowiedzi radnego Wiertka dotyczącego uzasadnienia odmowy kandydowania 
na przewodniczącego rady i uposażenia Burmistrza w poprzedniej kadencji 
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Radny Wiertek Włodzimierz  uzupełnił, że było tam jeszcze jedno zdanie ale 
sądzi, że nie będzie tego powtarzał bo by to było uznane jako nagonkę na 
Burmistrza i kończy ten temat 
Natomiast w drugim protokole nie  było naznaczone że jestem dwoma rękami za 
kwotą 12 tys zł poborów dla Burmistrza pod jednym warunkiem, że w 
przyszłym budżecie od  stycznia zabezpieczone  będą środki 350 zł dla sołtysów 
jako rekompensata za ich trud, w przeciwnym razie stawiam wniosek o 
przegłosowanie kwoty 10 tys. zł dla Burmistrza, wniosek mój został 
przegłosowany, Burmistrz dostał 12 tys zł i sądzę,  panowie sołtysi, że 
dostaniecie od stycznia 350 zł 
Przewodniczący Rady stwierdził, że uwaga ta znajdzie się w obecnym protokole 
a następnie poddał pod głosowanie przyjęcie protokołów z poprzednich sesji 
W głosowaniu:   za  -  14, przeciw  -  0, wstrzymał się  -  1  przy obecnych i 
głosujących 15 radnych 
Protokoły z poprzednich sesji zostały przyjęte 
 
Przewodniczący Rady Pan Jan Śliwa poinformował radnych, że od następnej 
sesji radni interpelacje i zapytania składają w formie pisemnej 
Przewodniczącemu Rady i otrzymają  pisemne odpowiedzi 
 
               Ad  4.  Interpelacje i zapytania radnych 
 
Radny Grądek Stanisław -  zgłosił, że też proponuje drugie 350 zł dla sołtysów 
 
Radny Marek Juszczyk-   
-  zwrócił się do Przewodniczącego  Rady, że nie poinformował, ile wynosi 
łącznie pensja Burmistrza 
-  pytał jak wygląda remont parku bowiem w miesiącu wrześniu miał być 
zakończony, jak są regulowane płatności, czy wykonawcy płacą odsetki 
-  jak wygląda sytuacja z samochodem służbowym Skoda, w poprzedniej 
kadencji nie było to kontrolowane 
-  czy to prawda, że firma PRIMA-BUD może być sprzedana, na jakich 
zasadach funkcjonuje, czy jest zawarta umowa stała, czy jest przedłużona, jaka 
kwota  z tego tytułu wpływa do gminy 
 
- radny Tadeusz Kotyza –   mam pytanie do byłego przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej P. Batora w związku z wypowiedziami poprzedniej sesji, chciałbym 
zapytać czy w poprzedniej kadencji były prowadzone kontrole finansowe na 
temat zasadności wydatkowanych pieniędzy z budżetu na: 
- P. Burmistrz pobrał kwotę 27 tys zł za niewykorzystany urlop 
- czy wycieczka, która była zorganizowana nie powiem dokładnie przez kogo 
była również finansowana przez gminę 
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Czy P. takie fakty są znane, jeżeli nie to zwracam się do P. Skarbnik o 
odpowiedź  jeżeli nie na dzisiejszej to na przyszłej sesji 
- w poprzedniej i w tej kadencji rada postanowiła  przyznać najwyższe jakie 
może być uposażenie 12 tys zł dla Burmistrza co się równa wynagrodzeniu P. 
Prezydent Warszawy,  w związku z tym uważam, że wszystkie przywileje 
powinny być pokryte z własnej kieszeni Burmistrza,  corocznie jest 
organizowany turniej o puchar Burmistrza Michała Markiewicza to również 
uważam, że powinno to być pokrywane z własnej kieszeni 
 
Radny Włodzimierz Wiertek  -  pół roku temu złożyłem wniosek o 
oddelegowanie pracownika GOKu do świetlicy w Topoli jako drugiej pod 
względem liczby ludności miejscowości , jest też szkoła podstawowa i do tej 
pory nie otrzymałem odpowiedzi a chciałbym poinformować mieszkańców w 
tym temacie 
-  druga sprawa dotyczy wydatków finansowych na budowę drogi, w ubiegłym 
roku zaproponowaliśmy 192 tys. zł na budowę pierwszej drogi  wiejskiej  w 
Topoli, wydatkowano 90 tys  zostało 100  czy te środki zostaną przerzucone na 
ten rok i dodatkowe środki pozyskane,  celem uzupełnienia dróg w 
miejscowości Topola  - chcę podać informację mieszkańcom 
 
Radny Stanisław Grądek  stwierdził, że nie kto inny jak P.Wiertek jako 
Przewodniczący walczył o tę podwyżkę, my byliśmy przeciwni temu, a dziś, że 
Pan tam nie siedzi to robi takie zamieszanie 
 
Radny Wiertek Włodzimierz  -  mówiłem wyraźnie, że jestem dwoma rękami za 
poborami dla Burmistrza 12 tys zł pod  jednym warunkiem,  że sołtysi mają 
otrzymać 350 zł 
 
Radny Grądek Stanisław  skoro mieszkańcy wybrali P. Burmistrza to zmieńmy 
ten samochód   a nie mówmy o starym 
 
Radny Tadeusz Kotyza    stwierdził, że jeżeli we wcześniejszej kadencji P. 
Grądek miał  interes zakupić działkę  w Skalbmierzu  to inaczej mówił 
 
 
 
                        Ad   5. Projekty uchwał 
                             
a/  projekt uchwały w sprawie ustalenia składu ilościowego i osobowego 
Komisji Rewizyjnej 
 
Przewodniczący Rady zaproponował trzyosobowy skład Komisji Rewizyjnej a 
następnie podał kandydatury: 
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Wiertek Włodzimierz, Juszczyk Marek, Jakubas Marian, Wójcik Tadeusz 
 
Radny Włodzimierz Wiertek  zaproponował powiększenie składu osobowego 
Komisji Rewizyjnej do pięciu osób 
 
Przewodniczący Rady poddał wniosek radnego Wiertka pod głosowanie 
W głosowaniu:  za  -  3, przeciw  -  12,  wstrzymał się  -  0 
Wniosek upadł 
 
Radny Wiertek wycofał swoją kandydaturę ze składu Komisji, pozostali radni 
wyrazili zgodę na powołanie do składu Komisji Rewizyjnej 
 
Przewodniczący Rady zapoznał z projektem uchwały w sprawie  składu 
ilościowego  3 osób i osobowego Jakubas Marian,  Juszczyk Marek,  
 Wójcik Tadeusz     Komisji Rewizyjnej  oraz poddał pod głosowanie projekt 
uchwały 
W głosowaniu:  za  -  14,  przeciw  -  0,  wstrzymał się  -  1 
Uchwała została podjęta 
 
b/  projekt uchwały w sprawie ustalenia składu ilościowego i osobowego 
Komisji Budżetu Finansów Zdrowia Oświaty Spraw Socjalnych Kultury i 
Sportu 
Przewodniczący Rady proponuje  pięcioosobowy skład Komisji i proponuje 
kandydatury: Włosowicz Jerzy, Janus Leszek, Janus Jan, Krawiec Wiesław, 
Kotyza Tadeusz 
Radni wyrazili zgodę na powołanie do składu Komisji 
Przewodniczący Rady zapoznał z projektem uchwały w sprawie 
pięciosobowego składu Komisji   Janus Jan, Janus Leszek,  Kotyza Tadeusz, 
Krawiec Wiesław, Włosowicz Jerzy              a następnie poddał pod głosowanie 
projekt uchwały 
W głosowaniu:  za  -  13,  przeciw  -  0,  wstrzymał się  -  2 
Uchwała została podjęta 
 
 
c/  projekt uchwały w sprawie ustalenia składu ilościowego i osobowego 
Komisji Rolnictwa Handlu Usług Ochrony Środowiska oraz Spraw 
Obywatelskich 
Przewodniczący Rady proponuje sześcioosobowy skład Komisji i proponuje 
kandydatury: Bator Zbigniew, Blady Beata, Czapla Jerzy, Grądek Stanisław, 
Musiał Waldemar 
Radni wyrazili zgodę na powołanie do składu Komisji 
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Radny Tadeusz Kotyza zgłosił, że pozostał jeden radny  nie uwzględniony w 
żadnej Komisji RM 
Przewodniczący Rady  - radny Wiertek nie wyraził zgody na pracę w Komisjach 
 
Przewodniczący Rady zapoznał z projektem uchwały w sprawie 
pięcioosobowego składu Komisji    Bator Zbigniew, Blady Beata, Czapla Jerzy, 
Grądek Stanisław, Musiał Waldemar    a następnie poddał pod głosowanie 
projekt uchwały 
W głosowaniu:  za  -  13,  przeciw  -  0,  wstrzymał się  -  2 
Uchwała została podjęta 
 
Przewodniczący Rady  poinformował, że w tym momencie zapozna radnych z 
wyjaśnieniami P. Burmistrza odnośnie prowadzonych kontroli w gminie –   
informację przedstawił wiceprzewodniczący Jerzy Włosowicz 
 
Radny Włodzimierz Wiertek powiedział, że w temacie wydawania środków 
budżetowych nie było kontroli Komisji Rewizyjnej,  a tu jest o kontroli 
Regionalnej Izby Obrachunkowej, przykładem jest Topola, gdzie w 
dokumentach jest kwota 4 mln zł,  a został pomalowany budynek, nie zrobiono 
sufitu,  c.o., oświetlenia,   w dokumentacji wszystko gra 
 
Burmistrz Miasta i Gminy  to co mówi radny Wiertek jest kłamstwem, w 
dokumentacji nie było ujęte centralne ogrzewanie, sufit jest wykonany i nie 
kwota 400mld tylko ok. 400 tys zł za wszystkie prace 
 
Wytworzyła się chaotyczna dyskusja, przewodniczący rady przywoływał do 
porządku radnych 
 
 
d/ projekt uchwały  w sprawie uchwalenia diet dla radnych na kadencję  
2010 – 2014 
Przewodniczący Rady  zapoznał z projektem uchwały proponując  dietę 
ryczałtową płatną raz w miesiącu: 
- dla Przewodniczącego Rady  1200 zł 
- dla wiceprzewodniczących Rady  600 zł 
- dla przewodniczących Komisji 500 zł 
- dla radnych  400 zł 
 
Radny Wiertek Włodzimierz – powiedział, że jest za tą propozycją, która 
wychodzi naprzeciw zapotrzebowaniu społecznemu, że jako przedstawiciele 
mieszkańców nie przyszliśmy po te kwoty lecz by wykonywać swoje funkcje, 
mamy świadomość, że radni z ościennych gmin mają wielokrotność tych kwot i 
w naszym budżecie muszą się znaleźć środki dla sołtysów w wysokości 350 zł 
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Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały 
W głosowaniu:  za  -  12,  przeciw  -  2,  wstrzymał się  -  1 
Uchwała została podjęta 
 
e/ projekt uchwały w sprawie uchwalenia zwolnień w podatku od nieruchomości 
z projektem uchwały zapoznał radnych wiceprzewodniczący rady Jerzy 
Włosowicz 
radny Tadeusz Kotyza  zgłosił wniosek aby w tym projekcie uchwały w  
punkcie 3 budynki mieszkalne w gospodarstwach rolnych dopisać oraz 
zwolnienia rencistów i emerytów. Znam sytuację materialną rencistów i 
emerytów i mam zgłoszenie mieszkańców żeby wystąpić z takim wnioskiem  
a następnie  skierował wypowiedź do radcy prawnego,  że ja Panu nie wierzę, ja 
już wiem wszystko, rozmawiałem z RIO i wiem jak to powinno wyglądać 
 
Kałat Ryszard radca prawny – jest mi niezmiernie przykro, że Pan mi nie wierzy 
Omawianą  uchwałę podjęliśmy 3 listopada br i zgodnie z sugestią RIO nie 
możemy zbyt szczegółowo podejmować uchwał zwalniających pod względem 
podmiotowym, ma to dotyczyć pod względem przedmiotowym. 
Dołożenie  rent i emerytur jest to zbyt czytelne wskazanie kręgu osób których to 
dotyczy i uzgodniono z RIO, że musi to być w tej wersji,    ma Pan pełne prawo 
zaskarżyć uchwałę do RIO 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek radnego Kotyzy 
W głosowaniu:  za  -  3,  przeciw  -  12,  wstrzymał się  -  0 
Wniosek upadł 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały 
W głosowaniu:  za  -  13,  przeciw  -  2,  wstrzymał się  -  0 
 
 
f/ projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta i gminy Skalbmierz w 
2010 r  /druk nr 1/ 
z projektem uchwały zapoznał radnych wiceprzewodniczący Rady Jerzy 
Włosowicz  
Basiak  Barbara skarbnik gminy wyjaśniła:  zwiększenia wynikły z tego , że  
otrzymaliśmy środki z Urzędu Marszałkowskiego na remont świetlicy wiejskiej 
w Kózkach w kwocie 19.500 zł, z budżetu gminy dołożyliśmy do tego remontu 
kwotę 6.073 zł 
- w par. drugim zwiększa się plan dochodów w związku z otrzymaniem z 
PROW  zwrotu środków na odnowę wsi Topola i Kobylniki w kwocie 46.188 
- w par. trzecim dokonano zwiększenia po stronie wydatków o kwotę 3 135 zł są 
to wpływy z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych 
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- w par. czwartym w dziale 700 dotyczy zwiększenia wynagrodzeń w Stacji 
Diagnostycznej, tam były podwyżki w tym roku i nagroda jubileuszowa jednego 
pracownika 
- w par. szóstym zwiększa się  plan wydatków w oświacie w wysokości 11.600 
zł na wynagrodzenia, i kwota 9500 zł na wynagrodzenia 
- w par. dziewiątym  zwiększa się plan wydatków budżetowych o kwotę   
8 694 zł jest to dotacja do związku NIDZICA zgodnie z zawartym 
porozumieniem i podjętą uchwałą 
 
Radny Tadeusz Kotyza  powiedział, że dotacja do związku NIDZICA  jest to 
dotowanie przedsiębiorstwa 
Barbara Basiak -  to nie jest dotowanie związku NIDZICA, dotyczy to funduszu 
spójności, który prowadzi związek Nidzica 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Uchwała została podjęta jednogłośnie przy obecnych i głosujących 15 radnych 
 
 
g/ projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta i gminy Skalbmierz w 
2010 rok    /druk nr 2/ 
z projektem uchwały zapoznał radnych wiceprzewodniczący Rady Jerzy 
Włosowicz  
Skarbnik gminy P. Barbara Basiak wyjaśniła, że ta uchwała dotyczy 
dostosowania nakładów jakie musimy ponieść do rewitalizacji rynku, zwiększa 
się plan dochodów budżetowych  z tego tytułu   o kwotę 21 552 zł, które 
otrzymamy ze środków unijnych, w drugim zapisie jakie robiliśmy zmiany  
26 kwietnia ta kwota wynosiła o te  1 016 tys zł,  o te 21 tys zł mniej   
automatycznie zwiększa się strona dochodów i wydatków po stronie unii 
europejskiej jak i nasze wydatki które musimy ponieść do tej kwoty wyniosą 
37 725  i o tę kwotę zmniejszamy je w innych działach, dołączony załącznik 
obrazuje łączne nakłady jakie są plus to co na rok 2010 musi być zabezpieczone 
 
Radny Tadeusz Kotyza  - przetarg na rewitalizację rynku opiewał na kwotę 
1 600 tys zł a teraz jest podana kwota 1 815 tys zł  skąd się wzięła ta różnica 
Barbara Basiak nie ma różnicy, 26 kwietnia po przetargu zmienialiśmy zapisy  
w uchwale ale jeszcze przyszła zmiana gdzie trzeba było doprowadzić do takiej 
wysokości na jaką mamy zawartą umowę z Urzędem Marszałkowskim na ich 
dochody plus doszły dodatkowe koszty i prosił P. E Pozłótka o uzupełnienie 
wyjaśnień 
 
Ewa Pozłótka kierownik referatu budownictwa wyjaśniła, że koszty związane z 
rewitalizacją rynku to nie tylko koszty budowlane, na wartość inwestycji nie 
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robót budowlanych składa się dokumentacja techniczna, nadzór, promocja, 
przyłącze energetyczne,  monitoring, koszty archeologiczne i fontanny 
Jeżeli chodzi o zieleń to co było w dokumentacji zostało zrealizowane 
 
Radny Tadeusz Kotyza pytał dlaczego Pan Burmistrz pozwala na wykonywanie 
prac przy rewitalizacji rynku w warunkach zimowych 
 
Burmistrz Miasta i Gminy  jesteśmy zaniepokojeni  postępem prac przy 
rewitalizacji rynku, ten rok był trudny, były podejmowane  codzienne spotkania, 
telefony, kontrole, gdy do końca tego roku inwestycja nie zostanie oddana 
stracilibyśmy  milion zł, w piątek byliśmy w Warszawie i widzieliśmy w innych 
gminach też są wykonywane roboty drogowe, ziemia pod śniegiem nie była 
zmarznięta, okres gwarancji wynosi 3 lata 
 
Radny Tadeusz Kotyza  dam  przykłady wykonania robót na stacji 
diagnostycznej i na ul. Kopernika gdzie po zapłaceniu Burmistrz nie mógł 
doprosić się  wykonania usterek 
 
Radny Marek Juszczyk pytał czy będą konsekwencje do wykonawców za 
niedotrzymanie terminu 
 
Radny Włodzimierz Wiertek powiedział, że jesteśmy za rewitalizacją rynku lecz 
trzeba było podpisać odpowiednią umowę 
 
Burmistrz Miasta i Gminy wyjaśnił, że wszystkie umowy są nadzorowane przez 
Urząd Marszałkowski, są zapisy o odsetkach ustawowych zarówno po stronie 
wykonawcy jak i  gminy 
 
Radny Stanisław Grądek stwierdził, że gdyby na wsi były takie roboty to rolnicy  
podali by szklankę wody tym ludziom co pracowali w takich warunkach, 
ubłoceni,  a tu nikt im nie podał szklanki herbaty, bądźcie ludźmi 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały 
W głosowaniu:  za  -  12, przeciw  -  0,  wstrzymał się  -  2   
/jeden radny opuścił salę obrad/ 
Uchwała została podjęta 
 
 
h/ projekt uchwały w sprawie  zmian w budżecie miasta i gminy Skalbmierz w 
2010 roku       / druk nr 3 / 
z projektem uchwały zapoznał radnych wiceprzewodniczący rady Jerzy 
Włosowicz 
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Barbara Basiak skarbnik gminy wyjaśniła, że dokonuje się przeniesień w 
działach żeby dostosować plan do wydatków 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały 
W głosowaniu:  za  -  12, przeciw  -  0,  wstrzymał się  -  2   
/jeden radny opuścił salę obrad/ 
Uchwała została podjęta 
 
i/  projekt uchwały w sprawie określenia jednostek budżetowych, źródeł 
dochodów gromadzonych na wydzielonym rachunku i ich przeznaczenia oraz 
sposobu i trybu sporządzania planów finansowych dla wydzielonych rachunków 
dochodów 
    
z projektem uchwały zapoznał radnych wiceprzewodniczący rady Jerzy 
Włosowicz 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Uchwała została podjęta jednogłośnie przy obecnych i głosujących 14 radnych 
 
 
Przewodniczący Rady Pan Jan Śliwa zaprezentował radnym nagrodę FER 
PLAY jaką otrzymała gmina Skalbmierz przyznaną przez Krajową Izbę 
Gospodarczą 
Zapoznał z wynikiem realizowanego przez MGOPS projektu pn aktywizacja 
osób bezrobotnych w ramach  programu  Kapitał Ludzki 
Zaprosił  radnych, sołtysów na jasełka jakie odbędą się w środę w szkole 
podstawowej w Skalbmierzu 
 
 
 
                         Ad   6. Odpowiedź na interpelacje i zapytania radnych 
 
Burmistrz Miasta i Gminy  -  w piątek  jak już powiedział przewodniczący 
odebraliśmy nagrodę w sali kongresowej w Warszawie, jest to dla nas duży 
sukces, duże wyróżnienie,  nie dla Michała Markiewicza lecz dla całej gminy, 
gdzie było wyróżnionych tylko pięć gmin z województwa świętokrzyskiego, 
sadzę, że nie wszystkim to na sercu leży aby dalej tę gminę rozwijać a nie topić, 
daję to pod  rozwagę  
Pod koniec roku  dowiedziałem się, że są czynione zakusy na likwidację  Poczty 
w Skalbmierzu, po nowym roku ulegną likwidacji posterunki Policji w tym 
posterunek w Skalbmierzu. Zgodnie z rozporządzeniem Komendanta Głównego 
Policji posterunek nie może liczyć mniej niż 25 osób, dlatego też bardzo bym 
prosił abyśmy wystąpili z protestem, który pomału przygotowuję 
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Odpowiadając radnemu Juszczyk to Pan wie ile ja zarabiam, mam plakaty z 
moim wynagrodzeniem, które Pan wieszał na drzewach, w poprzedniej kadencji 
ustalono moje wynagrodzenie 12.100 brutto co daje 7600 zł netto na rękę, wiele 
osób w województwie ma takie kwoty i proszę mnie nie porównywać do 
prezydenta Warszawy 
- samochód    skoda  od 6 lat jest bolączką dla panów, do celów prywatnych 
korzystam jedynie na trasie Kazimierza Wielka – Skalbmierz i za to płacę, 
wyjeżdżając na delegacje zawsze podbijam pieczątki 
- jeżeli chodzi o  PRIMA – BUD  była podjęta uchwała przedłużająca umowę do 
końca czerwca 2011 roku, żadnej dokumentacji, żadnego kosztorysu nie ma, nic 
nie zostało zrobione, nie wprowadzajcie ludzi w błąd, Burmistrz nie może nic 
sprzedać bez uchwały rady gminy 
- odpowiadając radnemu Kotyza    za niewykorzystany urlop złotówki nie 
wziąłem za tę kadencję, natomiast za poprzednią kadencję tak 
-  nie wiem o którą wycieczkę P. pyta,  z gminy nie płaciliśmy 
- puchar Burmistrza  -  w całym kraju odbywają się turnieje o puchar wójta, 
burmistrza, prezydenta, tak się robi od lat, jest to turniej nie o puchar Michała 
Markiewicza lecz Burmistrza na rozwój kultury fizycznej w gminie 
- co do drogi w Topoli – zgodnie z zapisami w budżecie  odbył się przetarg 
/w wypowiedź Burmistrza włączył się radny Wiertek co spowodowało 
chaotyczną dyskusję, Przewodniczący Rady przywołał radnego Wiertka do 
porządku/ 
P. Burmistrz kontynuując swą wypowiedź -  po wyborach 27 listopada były 
słowa „Bóg, Honor, Ojczyzna i ślubuję, tak mi dopomóż Bóg” ale tylko po to by 
się zasłaniać tymi słowami  a tu cały czas  kopać, dobić upodlić człowieka 
oświadczam jak tu stoję za 20 lat nie zrobiłem przekrętów ale sobie też nie 
pozwolę abyście mnie oczerniali i poniżali, każda inwestycja jak zalew, 
PRIMA-BUD, stacja diagnostyczna, wysypisko śmieci   to prokurator 
umarzający postępowanie 
Radny Kotyza Tadeusz  pytał dlaczego Pan nie podniósł czynszu dzierżawnego, 
który obecnie powinien wynosić  20 tys zł w porównaniu do innych umów oraz 
dlaczego Pan wyrzucił P. Jakubas 
Burmistrz Miasta i Gminy   nikogo nie wyrzucałem,  na kioskosklep był 
przetarg PRIMA – BUD   czynsz ok. 60 tys zł plus podatek od nieruchomości  
70 tys zł, niektóre gminy  celem przyciągnięcia inwestorów zwalniają od 
podatków, 300 – 400 osób ma utrzymanie, firma inwestuje i to jest źle bo dba o 
to, że gmina się rozwija, a  następnie  zapytał  P. Kotyzę czy w latach 90-tych 
posiadał konia z zaprzęgiem, ciągnik z przyczepą  lub samochód ciężarowy co 
radny Kotyza potwierdził.  Burmistrz zwrócił się do Przewodniczącego Rady o 
wybaczenie tych emocjonalnych słów, prosił o budowanie tej gminy ponad 
podziałami, drzwi do mnie są otwarte, złożył również życzenia świąteczno-
noworoczne 
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Przewodniczący Rady Pan Jan Śliwa przedstawił wynik ukonstytuowania się 
stałych Komisji Rady Miejskiej; 

       1.      Komisja Rewizyjna - przewodniczący  Wójcik Tadeusz 
                                                -  zastępca  Jakubas Marian 
 
       2.      Komisja Budżetu Finansów Zdrowia Oświaty Spraw Socjalnych      
Kultury i   Sportu    -   przewodniczący  Włosowicz Jerzy 
                                -   zastępca  Krawiec Wiesław 
 
       3.      Komisja Rolnictwa Handlu Usług  Ochrony Środowiska oraz 
Spraw Obywatelskich  -  przewodniczący  Grądek Stanisław 
                                     -  zastępca  Blady Beata 
 
 
Radny Marek Juszczyk   zwrócił się do Burmistrza, że nie rozumie  jego 
wzburzenia, ja tylko zadaję pytania, znałem umowę jaka obowiązywała w 
poprzedniej kadencji i chcę, żeby trafiła do szerszej społeczności, to nie są 
zarzuty do Pana, jako radny mam prawo wiedzieć czy są takie zamierzenia, 
ustalenia, to chyba dobrze że pytam 
 
Radny Tadeusz Kotyza prosił o pisemną  odpowiedź na pytania 
 
Radny Jerzy Włosowicz  zwrócił się do radnego Wiertka – prawdą jest, że 
gmina corocznie odprowadza 2% z podatku na rzecz Izb Rolniczych, Pan od 
czterech lat jest rencistą  i bierze  wynagrodzenie z Izb Rolniczych i drugie 
pytanie skąd mieliście pieniądze na  wyjazd do Warszawy , mam dokumenty, 
że w ZOMO nie byłem, w innej sprawie też spotkamy się w sądzie 
 
Radny Wiertek Włodzimierz  cieszę się, że ludowiec z ludowcem spotkają 
się w sądzie, dwa lata temu były anonimy, że nieprawnie pełnię funkcję 
Przewodniczącego Rady Powiatowej ŚIR w Kazimierzy Wielkiej,   w dniu 
wyborów do Izb Rolniczych byłem rolnikiem  -  teraz wiem skąd te anonimy 
wyszły 

       
 
                                         Ad   7.  Wolne wnioski 
        
 
Radny Stanisław Grądek   powiedział, że jest to wstyd w przeddzień świąt 
Bożego Narodzenia tak się zachowywać, Pan Wiertek wziął 40 tysięcy na 
kościół i dziś powinien być opłatek 
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Następnie głos zabrał Pan Rutkowski  Franciszek  ze Skalbmierza okazując 
swoje zadowolenie z powodu wyboru P. Śliwy na Przewodniczącego, bardzo 
dobrze się stało, że P. Wiertek nie został przewodniczącym, wcześniej 
dwukrotnie mi zablokował głos, jak startował na posła to miał hasło „Bóg, 
Honor, Ojczyzna” i drugie hasło „zgoda buduje”, chce sobie was wszystkich  
podporządkować, był posłem, w banku w Proszowicach i Skalbmierzu, w 
cukrowni w radzie nadzorczej i tak cukrownią nadzorował, że tylko komin 
został, woził melas i nie dał szans nikomu, wszystkie płyty zabrał ze składu w 
Drożejowicach za bezcen    -      wytworzyła się chaotyczna dyskusja 
niemożliwa do odtworzenia,  radny Wiertek odpierał zarzuty, że skieruje sprawę 
do sądu,    część radnych opuściła salę 
Pan Rutkowski dopowiedział, że  ma w konstytucji zagwarantowane, że może 
się wypowiedzieć 
Wiceprzewodniczący Rady Wiesław Krawiec pytał P. Wiertka jak ty się czujesz 
na tej sali, jeżeli ludzie wyszli 
Pan Rutkowski kontynuując swą wypowiedź zwrócił się do P. Wiertka teraz Pan 
kupił Fadromę co ja miałem ją kupić, kupił Centralę Nasienną za bezcen, 
ciągnik 
 
Pragnący Stanisław sołtys z Kobylnik   jest mi niezmiernie  smutno, że sesja 
przerodziła się w kabaret, jarmark za sprawą jednego człowieka który nie wie co 
to jest demokracja, pamiętam jak obejmował  w poprzedniej kadencji funkcję 
przewodniczącego rady mówił, że będzie normalnie, ja jestem sołtysem 20 lat  
i takiej sesji jeszcze nie było  
Włodzimierz Wiertek  przypominam Panu Pragnącemu, że od 40 lat jestem 
wybierany do samorządu gminnego z przerwą gdzie byłem wybrany przez trzy 
kolejne kadencje do Parlamentu za co dziękuję moim wyborcom, którzy darzą 
mnie  nieustannym zaufaniem, natomiast  Pan umie dostosować się do sytuacji 
jak była partia był Pan pierwszym sekretarzem POP w OWS-się, teraz jest Pan 
członkiem PSL-u, nie po drodze mi z takimi ludźmi    -   wytworzyła się 
chaotyczna dyskusja niemożliwa do odtworzenia 
 
Przewodniczący Rady złożył uczestnikom sesji życzenia świąteczno-
noworoczne. 
 
                                     Ad  8.   Zamknięcie obrad sesji 
 
Przewodniczący Rady zamyka trzecią sesję Rady Miejskiej 
 
 
Prot. W.Komderak 
 
 


